
總部來信 2013 年 10 月 18 日 

 

親愛的張團長和世敏姐： 

 

 經過與總部的職員們討論，現在回覆你們 9 月 27 日的來函， 

有關世敏姐提到在支團中的實習團員的問題（如果實習團員的精神狀況是有問題

的，能否讓她/他宣誓），如果該團員還沒有準備好宣誓或者他/她的狀況不適合宣

誓，當然絕對不考慮讓他/她宣誓；讓他/她成為輔助團員是目前的情況下可以採用

的方式。 

至於另一個狀況，當一位工作團員因指導神師制止她公然辱罵另一位聖母軍團

員，因而批評指導神師，而且在情緒上表現出不穩定的狀況；碰到這種情形，應

由兩位職員探視該團員並建議她轉為輔助團員，從此也不再被允許具有工作團員

的團員資格。負責去探視的兩位職員要有勇氣並且在探視前要向我們的聖母祈

求。這是一件非常嚴重的問題，而且避免讓指導神師介入這段過程。 

總部的一個支團也曾經遇到過類似的情形，總部指派兩位職員去探視該團員，並

向他說明他不再適任工作團員的理由，這不是一件容易的事，但卻是一定要解決

的問題。 

 

如果你們需要更進一步的聲明，請與總部聯繫。 

 

來自總部的問候 

總部通訊員  瑪麗。格蘭 

 

 

來自總部的聲明 - 原文 
Concilium  2013.10.18 

 

Dear Sr. Chang and Sr. Shimin:   

 

I reply to your email of the 27
th
 September after consultation with Concilium Officers. 

Shimin in  respect of the lady on probation in  your praesidium,  if the officers of the 

praesidium feel she is not ready or fit to take her promise then in no circumstances 

should this be allowed. Maybe auxiliary membership would be more appropriate for her 

at this point with her current health problems. 

 

In respect of the second person who criticized the Spiritual Director when stopped from 

making an accusation against another legionary and who seems emotionally unwell. In  

this situation two officers should arrange to meet her and suggest she undertakes 



auxiliary membership. She should not be permitted to continue in active Legion 

membership. The officers need to be courageous and pray to Our Lady before meeting 

her.  This is a very serious matter. Try to avoid using the Spiritual Director if possible. 

 

There was a similiar situation in one of our praesidiums and two officers were assigned 

to meet the person and explain why they could not remain in the Legion as an active 

member.  It is not easy, but it needs to be done. 

Remember to pray and ask the Holy Spirit through Mary for help and strength in this 

situation. 

  

If you need any further clarification please contact me. 

  

 

Regards,   

Mary 

 

 


